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Plats Hållbarheten, KS-salen, Stadshuset 

Sammanträdestid 2022-10-13, kl. 13:30 - 16:00

Närvarande representanter

Ledamöter Kerstin Rosell, ordförande (SN) 
Gerd Silk, vice ordförande, SPF Seniorerna
Anita Andersson (SN)
Monika Eriksson (KFTN)
Kerstin Zander, PRO
Britt-Marie Jonsson, PRO
Eva Nilsson, SPF Seniorerna, §§ 43-52
Stig Agnåker (KS)
Jann Krook, RPG

Ersättare Eva Johansson, PRO
Inger Risell, PRO
Iris Segrén, RPG
Birgitta Stenudd, SPF seniorerna

Tjänstemän Ola Fischer, områdeschef HSL och kortidsverksamhet, § 43
Per Svensson, kommunstyrelsens ordförande, § 44
Johan Klingborg, socialchef, §§ 49–51
Pernilla Eliasson, verksamhetschef Falkenbergs egenregi, §§ 49-51
Ida Rydén, verksamhetsutvecklare, socialförvaltningen, §§ 49–51
Lina Österhult, dokumentcontroller, kansliavdelningen

Paragrafer §§ 39–52

Justering Ordföranden och Gerd Silk

Underskrifter Sekreterare …………………………………………………….
                                                Lina Österhult  

Ordförande…………………………………………………….
                    Kerstin Rosell

Justerare……………………………………………………….
                    Gerd Silk  
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§ 39 Mötets öppnande 
Ordförande förklarar mötet öppnat. 

§ 40 Val av justerare
 Till justerare väljs Gerd Silk. 

§ 41 Godkännande av föredragningslista

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Godkänna föredragningslistan.

§ 42 Föregående mötesprotokoll 

Beslut
Rådet beslutar 

1. Lägga föregående mötesprotokoll till handlingarna.

Sammanfattning ärendet 
Fråga om den undersökning bland undersköterskor i Sverige Monika Eriksson gjort på 
Facebook och som nämndes på förra mötet. Monika delger rådet sin lista på de 181 
arbetsuppgifterna som framkom i undersökningen.  

§ 43 Information om kommunsjuksköterskornas verksamhet

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Ola Fischer informerade om hemsjukvårdens verksamhet och hur den är organiserad. 
Verksamheten har lokaler på Turbingränd i Falkenberg samt i Ullared. Verksamheten 
har 1350 inskrivna patienter i hemsjukvården, 1000 hanteras av egenregin och 350 av 
Synapsen (som kommer uppgå i kommunens regi från och med januari). Hem-
sjukvården har 180 medarbetare. 

Trenden går mot mer avancerad sjukvård i hemmen, de patienter som vårdas inom 
hemsjukvården är mycket sjukare idag än tidigare, även patienter i livets slutskede. Ett 
omställningsarbetes pågår, ”God och nära vård”, där vården ska kretsa mer kring 
patienten istället för att det är institutionerna som styr. 

Information om delegeringar, en form av arbetsfördelning inom hälso- och sjukvården. 
Att delegera är att överlåta befogenheter och kan till exempel innefatta att överlämna 
läkemedel, ge insulin och injektioner, utföra rehabiliterade träning och hantering av 
teknisk apparatur. Det är avgörande för hemsjukvården att det finns delegeringsbar 
personal och kompetensförsörjningen är en avgörande fråga nu. 
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Verksamheten har stora utmaningar framåt, på kort sikt verksamhetsövertagandet av 
Synapsen. På längre sikt att möta förskjutningen av avancerad sjukvård i hemmet, 
kompetensförsörjning, och omställningsarbetet mot ”God och nära vård”. 

Fråga från rådet varför inte legitimerade sjuksköterskor kan utgår från särskilt boende? 
Ola svarade att behovet är att leda och fördela resurserna över dygnets alla timmar, 
hantera frånvaro och stärka områden vid hög arbetsbelastning. Det handlar om 
patientsäkerhet och fördelning av de resurser som finns. Dessutom behöver samarbete 
ske med övriga professioner. 

Fråga hur många av de legitimerade sjuksköterskorna är placerade i inlandet? Svar att 
det är ungefär tio stycken och två stycken är i tjänst på natten i hela kommunen, fem 
stycken fram till midnatt. 

Från Monica Erikssons erfarenhet som undersköterska på Tallgläntan så finns en 
sjuksköterska på deras avdelning på boendet ca kl. 9-17. Det är svårt att nå sköterskorna 
genom kontaktnumret. Ola är medveten om detta, det ser allvarligt på det och de jobbar 
med att lösa detta redan den här veckan. 

§ 44 Aktuella frågor i kommunen 

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Per Svensson informerade om aktuella frågor inom kommunen.

 Idag har kommunen 46 987 invånare. 
 Personalförsörjningen är en stor fråga för kommunen och samtliga 

förvaltningschefer har fått i uppdrag att försöka hitta lösningar på personbristen 
i välfärden. Både att personalen ska jobba med det de är utbildade till samt att 
de ska vilja och kunna arbeta längre. 

 Det ekonomiska resultatet för kommunen 2022 ser bra ut, däremot ser 
prognosen mer negativ ut inför 2023. Bland annat tillkommer ökade kostnader 
för kommunens pensionskostnader. Statsbudgeten är fortfarande oklar för 2023, 
där kommunen inte vet än hur utfallet för vissa statsbidrag blir. 

o Rådet anser att kommunen bör gå ut med den ökade 
pensionsinbetalningen när de rekryterar. 

 Energi- och elfrågan: Kommunen har fått en uppmaning från regeringen och 
Energimyndigheten att spara på elen. Hittills har kommunen gjort justeringar på 
ventilationen i tex idrottshallar och justeringar kommer göras på 
gatubelysningen, den kommer tändas en kvart senare och släckas en kvart 
tidigare. Även belysningen på motionsspåren kommer släckas en timma 
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tidigare. Nästa nivå, om elbristen blir värre blir att sänka inomhustemperaturen 
(inte inom äldrevård eller barnomsorg) samt eventuellt stänga ner fastigheter. 

o Fråga från Per till rådet vad de anser om symboliska åtgärder, som att 
släcka ner gatubelysning eller till exempel julbelysning. Insatserna har 
inte så stor effekt, men det visar att vi alla behöver bidra. 
 Rådet anser att det är en viktig trygghetsfråga då det redan 

känns osäkert för många att vistas ute kvällstid. Kraven ska 
istället ställas på hushållen. Julbelysning ger dessutom hopp i 
mörka tider. 

§ 45 Rapport från Regionala pensionärsrådet, RPR

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Kerstin Zander rapporterade från Regionala pensionärsrådet, RPR. Rådet ska utökas 
med fler medlemmar vilket beror på ökat antal medlemmar i pensionärs-
organisationerna. Alla organisationer, oberoende av antal medlemmar, ska delta i rådet. 

Benskörhet är en stor fråga som skickades med politikerna som är ledamöter i rådet, det 
samma gäller vaccinering mot bältros. 

Rådet fick även information om färdtjänst och sjukresor. Zonerna för färdtjänst ska 
ändras och Kerstin Zander återkommer om detta. 

§ 46 Rapport från Kommunstyrelsen 

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Stig Agnåker representerade kommunstyrelsen. Kommunstyrelsen har tagit beslut om 
revidering av gemensamma principer för livsmedel för de offentliga köken i Halland. 
Beslut har även tagits om att överförmyndarverksamheten ska utökas från att gälla 
samarbete mellan Falkenberg och Varberg till att även gälla Marks kommun. 

C har lämnar in en motion om äldreboende och mötesplatser i Vessigebro. Diskussion 
om Trädgården och behovet av boende i Vessigebro som planeras vara färdigt 2028.
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§ 47 Rapport från Socialnämnden 

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Kerstin Rosell rapporterade från Socialnämndens möte. Ett extra möte med 
arbetsutskottet ska besluta om förvaltningens internbudget. Nämnden har krav på 
verksamhetsbesparingar. Riktlinjen för mötesplatser ska skickas på remiss innan den 
beslutas i nämnden. 

§ 48 Rapport från Kultur-, fritids- och tekniknämnden 

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Monika Eriksson representerade Kultur-, fritids- och tekniknämnden. KFT har gett 
Falkenbergs brottarklubb bidrag för att kunna arrangera brottnings-SM för veteraner.  
Ett medborgarförslag har kommit in med förslag att stänga av vägen på Bacchus 
nattetid, förslaget avslås då området ska vara öppet för alla. Det har även inkommit 
Medborgarförslag om en bastu i området som även den avslås.  

§ 49 Information om Falkenbergs egenregi

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Pernilla Eliasson är ny verksamhetschef för Falkenbergs egenregi. Verksamheten är en 
utförarverksamhet som man kommer i kontakt med när man har ett behov. Avdelningen 
utreder behovet och en beställning görs till Falkenbergs egenregi. Verksamheten 
innefattar äldreomsorg, hemsjukvård, funktionshinder, missbruksvård, socialpsykiatri, 
barn- ungdom och familjestöd/vård, flykting och integration. 

Verksamheten har utmaningar framåt: större vård- och omsorgsbehov samt 
personalförsörjning. Åtgärder som arbetas på just nu är bland annat med en proaktiv 
rekrytering, trygga anställningar, kompetens och utbildning, digitala verktyg, 
förebyggande arbete, samverka och samarbete. 
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Diskussion om klagomålshantering. Verksamheten arbetar ständigt med förbättringar 
och den allra största delen av inkomna klagomål har med bemötande att göra, oftast 
finns en fungerande struktur. Synpunkter på att många inom till exempel hemtjänsten 
inte känner till systemet. Förvaltningen kommer att få ett nytt synpunktssystem som 
förhållningsvis kommer fungera bättre än det nuvarande. 

Diskussion om hur andra nätverk kan stötta de äldre och hur förvaltningen kan 
involvera organisationer mer. Till exempel har Röda Korset en uppringarverksamhet 
mot ensamma äldre. 

§ 50 Information från Socialförvaltningen 

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Johan Klingborg svarade på frågor och informerade och socialförvaltningens 
verksamhet. 

Fråga från rådet om Äldreomsorgsplanen. Johan svarar att den inte är övergripande och 
täcker inte in alla områden, planen finns att samla spridda dokument till ett 
övergripande dokument. Rådet framför att äldrefrågan snarare ska vara tas med i alla 
områden. 

Frågor kring Mötesplats Mölle. Samverkansavtalet kommer att uppdateras och skickas 
på remiss. Beredningen kommer ta upp ramverket för mötesplatser i Falkenberg.

Kön till särskild boende, SÄBO, är idag ca 40 personer. 

Angående Trädgården kommer FABO ta ett styrelsebeslut i slutet av oktober. 
Projektassistent har varit i kontakt med alla som bor på Floragården, både med skriftlig 
information och personligt besök.

 § 51 Information om uppstarten av Digital handel

Beslut 
Rådet beslutar 

1. Anteckna informationen till protokollet.

Sammanfattning av ärendet
Ida Rydén informerade om dagliga inköp av dagligvaror. Socialnämnden beslutade att 
digitalisera hemtjänstinsatsen inköp av dagligvaror. En utredning, ett pilotprojekt samt 
upphandling har skett. Syftet är att tillgodose brukarnas behov av hjälp med inköp, 
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syftet med förändringen är att öka delaktigheten, bättre arbetsmiljö samt 
resurshantering. 

Hemtjänstpersonal gör inköpet tillsammans med brukaren på Mathem.se. Brukarna 
betalar med faktura eller betalkort. Mathem levererar hem varorna och hjälper till att 
plocka in vid behov. Vid behov kan hemtjänstpersonalen hjälpa till med leverans. 

Information om vad som hänt sedan sist. Det nya arbetssättet har införts i egen och 
extern regi. Införandet gick enligt plan och var igång från och med vecka 22. 
Avstämningsmöten har hållits löpande. Mathem fick leveransproblem runt vecka 25. 
Brukarna fick inte de varor de beställt och tillslut inte heller några ersättningsvaror. 
Bidragande faktorer är situationen i omvärlden och råvarubrist på marknaden. 
Dessutom bytte Mathem huvudleverantör samt hade hög sjukfrånvaro. Mathem bytte 
även fakturasystem vilket har försenat fakturor. 

Kommunen begärde en handlingsplan från Mathem samt har hållit avstämningsmöten 
med avtalsansvarig samt begärt kompensation. Idag är Mathems brister åtgärdade. 

Tjänsten ska nu utvärderas och rutiner och samarbete ska finjusteras. Förvaltningen 
behöver bygga upp förtroende för tjänsten. Från brukarna hörs både positiva och 
negativa synpunkter. 

Synpunkter från rådet att tjänsten tar kunder från butikerna, kanske främst på 
landsbygden. Tjänsten innebär också långa transporter. Ida svarade att inga lokala 
butiker valde att deltaga i upphandlingen. Tjänsten är ingen service utan en rättighet om 
behovet finns hos brukaren. 

§ 52 Övriga frågor 

- Nominering av nya ledamöter från pensionärsorganisationerna: 
I Kommunala pensionärsrådets arbetsordning framgår att varje politiskt obunden 
pensionärsorganisation i kommunen, som tillhör en riksorganisation och vars 
medlemstal den 1 januari året efter det år då val av kommunfullmäktige har ägt 
rum, lokalt överstiger 50 medlemmar, får representeras av en ledamot och en 
ersättare. Organisation vars medlemstal vid samma tidpunkt lokalt överstiger 1000 
medlemmar får representeras av ytterligare en ledamot och en ersättare per påbörjat 
tusental.

o Senast den 9 januari 2023 inkommer pensionärsorganisationer med antal 
medlemmar i respektive organisation och förslag på ledamöter samt 
ersättare till kansliavdelningen. 

- Rådet önskar att bjuda in Ola Fischer till ett möte längre fram för en mer ingående 
dialog med KPR. 

- Önskemål från rådet att bjuda in handläggare från färdtjänst på Region Halland för 
att informera om färdtjänstens verksamhet.  

- Nästa möte med KPR hålls den 8 december kl. 13:30-15:30 i 
Stadshuset/Hållbarheten.
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